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Szavazati joggal (22 fő): 

Baloghné Kiss Gabriella, Bottlik Zsolt, Fodor László, Gyuris Ferenc, Harangi Szabolcs, 

Horváth Erzsébet, Jakobi Ákos, Karátson Dávid, Magyari Enikő, Mádlné Szőnyi Judit, Makádi 

Mariann, Mari László, Mészáros Róbert, Molnár Ferenc, Munkácsy Béla, Ősi Attila, Szabó Pál, 

Szikszay László, Telbisz Tamás, Timár Gábor, Weidinger Tamás, Zentainé Czauner Brigitta.  

 

Hallgatói képviselők szavazati joggal (2 fő): Glück Krisztina, Tokai Tamás 

 

Tanácskozási joggal (1 fő): Kiss Anna 

 

Szántó Éva 

 

Kimentését kérte (1 fő): Gerlang Vivien  

 

Az ülést Harangi Szabolcs igazgató megnyitja. Az Intézeti Tanács napirendjének bemutatása 

előtt gratulációját fejezi ki Dr. Magyari Enikő Akadémiai székfoglalójához.   

 

Harangi Szabolcs megállapítja a szavazásokhoz szükséges határozatképességet. Ezt követően 

ismerteti az aktuális napirendet. A megjelölt öt napirendi pontból kettőt visszavon: 

 

A Geográfus mesterszak új tantervi hálójának véleményezése – a tanterv készül, dr. Müller 

Viktor oktatási dékánhelyettessel egyeztetve a következő Intézeti Tanácson kerül napirendre. 

 

Az Intézeti Tanács 2022. október 25-ei ülésén módosított és elfogadott FFI TÉR 

felülvizsgálata, annak figyelembevételével, hogy az hogyan illeszkedik a 2022.10.27-ei 

Kari Tanács az ELTE TTK Teljesítményértékelési rendszerének módosításáról szóló 

határozatában foglaltakhoz. Varróné Dr. Boros Melinda kérésére ez a napirendi pont most 

nem kerül tárgyalásra, az a következő Kari Tanács előtt lesz napirenden. 

 

A megmaradt három napirendi pontot az Intézeti Tanács egyhangúlag elfogadta. 
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Napirendi pontok: 

 

1. Javaslat Földrajz- és Földtudományi Műszerközpont létrehozására 

Molnár Ferenc röviden bemutatta a Core Facilityt, amelyhez az FFI laborhálózatának is 

lehetősége van csatlakozni. Molnár Ferenc javaslata egy egységes FFI műszerközpont 

létrehozása és beléptetése a Core Facilitybe szakterületi szolgáltatásként. A csatlakozás 

előnyei között említette a mérés-szolgáltatások vonzóbbá tételét nagyobb ipari közönség 

számára. Az egységes és állandó munkaszám miatt nem csak az adminisztráció válik 

egyszerűbbé és átláthatóbbá, de lehetőség nyílik tartalékok képzésére, a labor eszközökkel 

kapcsolatos kiadásaira és a laborok fenntartására.   

Harangi Szabolcs hangsúlyozta, hogy maximálisan támogatja egy FFI műszerközpont 

létrejöttét, és számos előnyét látja, mind a pályázatok elnyerésében, mind a szakterület 

jelentőségének növelésében. Javaslata egy bizottság létrehozása, amely dönt a fenntartást 

érintő és egyéb működési kérdésekben.  

Határozat 

A nyílt szavazás kézfeltartással valósult meg.  

Az Intézeti Tanács egyhangúlag felkéri Molnár Ferencet, hogy keresse fel a laboratóriumok 

vezetőit, felelőseit, és a segítségükkel dolgozza ki a műszerközpont létrehozásának részleteit. 

 

2 A Földrajz–Földtudományi Szakterületi Habilitációs Bizottság szakmai 

követelményrendszerének módosítására tett javaslat véleményezése 

A Kari vezetés kérése értelmében a Szakterületi Habilitációs Bizottságnak meg kell vizsgálnia 

a Habilitációs követelményrendszernek a 2022-ben elfogadott Teljesítmény Értékelő 

Rendszerrel (TÉR) és a Foglalkoztatási Követelményrendszerrel (FKR) történő 

harmonizálását és azt e szerint kell kialakítania. 

 

 

Fodor László, a Földrajz–Földtudományi Szakterületi Habilitációs Bizottság Elnöke ismerteti 

a módosítási javaslatokat. Első kérdésként annak eldöntését kéri, hogy hol helyezkedjen el a 

habilitáció az életpálya-modellben, ennek megválaszolása után lehet a követelményeket 

meghatározni. Az Intézeti Tanácson megvitatott konkrét szövegszerű javaslatok a 

jegyzőkönyvhöz csatolt mellékletekben már megjelennek. Fodor László és a bizottság azt 

támogatja, hogy a habilitációs eljárás előszobája legyen a docensi kinevezésnek, a 

követelményrendszer ezért ne a docensi elváráshoz igazodjon. Az általuk javasolt 

minimumkövetelmény az FFI TÉR 12 pontos rendszerében a 80% elérése. 

 

Harangi Szabolcs Intézetigazgatóként írásos javaslatot nyújtott be a habilitációs 

követelményrendszerre vonatkozólag. Azt javasolja, hogy a habilitációs eljárásban résztvevő, 

és azt megszerző munkatárs automatikusan felterjeszthető legyen a docensi munkakörre, ezzel 

motiválva az adjunktusokat habilitációs pályázat elkészítésére (a cél vezetői besorolásba 

lépés, magasabb fizetésért). Véleménye szerint a minimumkövetelmény értékeket ez alapján 

kell meghatározni, azaz ez feleljen meg az FKR-ben megjelenő docensi elváráshoz 
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(tudományos téren a docensi alkalmas értékek elérése). Ahogy írásos javaslatába is kifejtette, 

az idézettség esetében nem az elmúlt 5 évet, hanem a teljes kutatói pályát vizsgálná. Egyetért 

azzal, hogy a belső munkatársak esetében az FFI TÉR esetében teljesíteni kelljen 80%-ot, de 

mivel ezt tört szám, ezért javasolja inkább annak pontosítását, nevezetsen 10 pontot kelljen 

elérni. 

 

Hozzászólás: 

 

Telbisz Tamás tanszéki példát hoz, kiemeli a méltánytalanul alacsony fizetéseket, amire nehéz 

követelményt megfogalmazni. Szerinte a fiatalok elmennek, ha túl szigorú a 

követelményrendszer. Véleménye szerint a habilitációs procedúra közel 1 év, és utána sem 

garantált az azonnali docensi kinevezés, nem kellene több évvel korábban elvárni a docensi 

követelmények teljesítését. 

 

Fodor László egyetértését fejezte ki, és a bizottság véleményét közölte, mely szerint a 

habilitációnak a docensi poszt betöltésétől el kell különülnie, és az adjunktusi szint utáni 

következő lépcsőfokként kell rá tekinteni. 

 

Harangi Szabolcs megjegyezte, hogy ez elmúlt években az intézeti vezetés mindent megtett, 

hogy a habilitált munkatársak docensi munkakörbe léphessenek. Intézetigazgatói munkáját is 

azzal kezdte 3,5 évvel ezelőtt, hogy az akkor már régen habilitált adjunktus kollégák docensi 

kinevezést kaptak. Úgy véli, hogy jobb rendszer az, ha átláthatóak a szabályok és ez alapján 

történhet a kinevezés és ez nem a vezetők egyedi döntésén múlik. Aki teljesíti az FKR-ben 

előírt követelményeket, az léphessen előre! Sajnálja, hogy a jelenlegi költségvetési helyzetben 

megakadt ez a folyamat és most nem engedélyezett a személyi előrelépés, bízik azonban 

abban, hogy tavasszal ez megtörténhet. Újra hangsúlyozza személyes véleményét, hogy a 

habilitációs fokozat elérése jelentse azt, hogy a munkatárs felterjeszthető legyen docensi 

munkakörbe. 

 

Horváth Erzsébet felvetése szerint nem lehet az 5 év után habilitálni kényszerülő kollégák elé 

ugyanazt elvárási szintet kijelölni, mint a docensek elé. Amennyiben túl nehezen teljesítetőek 

a habilitációs feltételek, az adjunktusok elmennek máshova, ahol gyengébbek a 

követelmények. Az így megszerezett habilitációt könnyebb elfogadtatni. Fontosnak tartja a 

színvonal megtartását, ugyanakkor reális feltételeket kell szabni azon dolgozóknak, akik csak 

5 éve dolgoznak, és adjunktusként heti minimum 12 órás óraadási kötelezettségük van.  

 

Szabó Pál szerint a TÉR alapján ily módon meghatározott habilitációs feltétel erősen kutatás-

dimenziójú, inkább az oktatási képességet kéne reprezentálni. Felvetette azt a kérdést, hogy 

azon adjunktusokra, akik 3-4 éve a már meglévő szabályzat szerint készültek a habilitációs 

eljárásra, vonatkozik-e a 2023-as új követelményrendszer. Megemlítette, hogy a TÉR-

szabályok napirendje a Kari vezetés kérésére vissza lett vonva, noha erre épül a tárgyalt 

Habilitációs követelményrendszer, emiatt ezt a napirendi pontot is később kellene tárgyalni. 

 

Harangi Szabolcs javaslata, hogy a szakterületi habilitációs követelményrendszerről konkrét 

szöveges javaslat hiányában ne legyen most szavazás. Javasolja, hogy az intézeti tanács kérje 

fel az SzHB-t, hogy a következő, március 21-i intézeti tanács ülésre szövegszerűen terjessze 

fel a javaslatait. A javaslatot március 16-ig meg kell küldeni az intézeti tanácsnak, hogy azt a 

tagok átnézhessék, adott esetben tanszéki körben megvitathassák mielőtt szavazás történik 

róla. 
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(utólagos megjegyzés: mivel március 21-én délután van Török Ákos akadémiai székfoglalója, 

ezért intézetigazgatói javaslatra az intézeti tanács következő ülése március 28-án lesz, az 

SZHB javaslatát pedig március 21-ig kéri elküldeni) 

 

Karátson Dávid: "forráshiányos időszakban, amilyen a jelenlegi, de amilyen a korábbi, sőt az 

azt megelőző igazgatói ciklus is volt, szerencsétlen, sőt nem is etikus, ha a követelményeket 

úgy helyezzük magasabbra, úgy szigorítjuk, hogy a valóságtól eltávolodunk. Automatikus 

elősorolást, a habilitáció utáni docensi kinevezést írásba foglalni, mintegy garantálni nemcsak 

életszerűtlen, de visszaélés is azokkal az adjunktusokkal szemben, akik a rendkívül alacsony 

fizetés és mellett még kitartanak az egyetem, az oktatómunka mellett"* 

 

Mádlné Szőnyi Judit: "A szakterületi habilitációs bizottság tagjaként a követelmények 

egyszerűsítésére és a valós harmonizáció szükségességére hívom fel a figyelmet annak 

érdekében, hogy a habilitáció folyamata tényleg átláthatóbbá váljon és ne az előírások további 

bonyolítása felé menjen. A realitás talaján kell maradnunk, amikor a kiválóság szándéka 

mellett a habilitációs követelményeket szabályozzuk azért, hogy aki szeretne itt dolgozni, 

törekszik a kiválóságra és a habilitációs szint elérésére, azt a követelmények ne tántorítsák el, 

mert különben elveszítjük az utánpótlást. A folyamat logikája szerint adjunktusként az 

adjunktusi elvárásoknak kell megfelelni, mely révén az érdemesek habilitációra bocsáthatók,  

a folyamat közben kell eljutni a docensi szintig. Az új szabályozás során ezeket kellene szem 

előtt tartani."* 

 

5. Intézetigazgatói tájékoztató  

Harangi Szabolcs összefoglalta az elmúlt hónapok eseményeit, az új parkolási rend 

tudnivalóit, az erről jelenleg is zajló tárgyalásokat. A csapvíz vizsgálatáról is szót ejtett, mely 

szerint a vizsgált mintába nem volt kimutatható kórokozó.  

A hozzá intézett kérdések között szerepeltek az intézeti költségvetés és a terepgyakorlatok 

költségei. Harangi Szabolcs kérte, hogy a kollégák a tavalyihoz hasonlóan tervezzék a 

terepgyakorlatokat, de hangsúlyozta azt, hogy a költségek az intézeti költségvetést terhelik. 

Ezért kéri, hogy nagyobb mértéktartással történjen a tervezés, a javaslatokról legyen egy 

előzetes egyeztetés. A megnövekedett költségek miatt tartózkodjanak a nagyobb összegű 

külföldi terepgyakorlatok szervezésétől, illetve kérjenek ilyen esetben hallgatói hozzájárulást. 

Mari László hozzászólásában a megnövekedett buszbérletárakról ejtett szót. 

 

Budapest, 2023.02.28. 

 

…………………………………. 

                Szántó Éva 

             jegyzőkönyvvezető 

 

 

 

…………………………………. 

              Harangi Szabolcs 

                intézetigazgató 

 

 

*A jegyzőkönyvhöz utólagos szöveges 

kiegészítés 


